
 

 

 
 

Redegørelse for 

Administrativt Ajourføringsforum 2023 
Arbejdsopgaver fremgår af forummets kommissorium samt GeoDanmarks arbejdsprogram. 
 

Forummets sammensætning 
Kim Søgaard, Aalborg Kommune (formand) 
Sten Frandsen, Odense Kommune 
Thorbjørn Vang Søndergaard, Vejle Kommune 
Helle Jørgensbye, Ringsted Kommune indtrådt primo september 
Jens Hollænder, SDFI udtrådt ultimo januar 
Asbjørn Lenbroch, SDFI udtrådt ultimo maj 
Charlotte Andersen, SDFI  
Bjarke Skjødt, SDFI 
Lola Bahl, SDFI indtrådt primo september 
Karen Skjelbo, SDFI indtrådt primo september 
Jens Gottlieb, KL/GeoDanmark (Sekretariatsbetjening) udtrådt ultimo november 
Sigrid Schødt Hansen, KL/GeoDanmark (Sekretariatsbetjening) indtrådt ultimo november 
 

Møder i årets løb 
Jan Feb Mar Apr Maj Jun Jul Aug Sep Okt Nov Dec 
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Resumé 
• Forummet har medvirket til at opsætte et Power BI værktøj ved SDFI, til at analysere kommu-

nernes ajourføringsaktivitetsniveau 
• Forummet er repræsenteret i Beliggenhedsgruppen, hvor der i 2023 har været fokus på sam-

menspillet mellem GeoDK editoren og Geokoderen samt på koblingen mellem BBR teknisk 
anlæg og GeoDanmark teknisk anlæg flade 

• Forummet har bidraget til udarbejdelse af automatiske lister til kvalitetskontrol for alle kom-
muner. Forummet har udarbejdet eksempler på lister 

• Forummet er repræsenteret i arbejdsgruppen for Strategi for GeoDanmark grunddata  
• Forummet har været repræsenteret i arbejdsgruppen for Mere administrativ ajourføring af 

bygninger og veje 
• Forummet har været repræsenteret i arbejdsgruppen for Bedre ortofoto 
• Jens Hollænder, SDFI og Asbjørn Lenbroch, SDFI udtrådte af forummet i starten af året. Fo-

rummet takkede Jens Hollænder og Asbjørn Lenbroch for deres arbejde 
• Forummet har budt velkommen til tre nye medlemmer: Helle Jørgensbye, Ringsted Kom-

mune, Lola Bahl, SDFI og Karen Skjelbo, SDFI 



 

  Side 2 
 

• Fra Fællessekretariatet er Jens Gottlieb, KL ophørt med at sekretariatsbetjene forummet fra 
dette efterår. Sigrid Schødt Hansen, KL har overtaget sekretariatsbetjeningen 

 

Leverancer 
Forummets forventede samt opnåede leverancer i punktform ifølge kommissoriet: 

• Udarbejdelse af vejledning for skift af objekttyper i GeoDK. Vejledning udarbejdet og publice-
ret på GeoDanmarks hjemmeside 
 

Forummets forventede samt opnåede leverancer i punktform ifølge arbejdsprogrammet: 
• Udarbejdelse og udsendelse af listefiler til kommunerne 

 

Målsætning for det kommende år 
Forummet har drøftet aktiviteter for 2024, både inden for foreningens arbejdsprogram for 2024 samt 
de aktiviteter for forummet finder relevante at arbejde med. 
 

• Udarbejdelse af vejledning for ajourføring af veje med særlig vægt på sammenhængen mel-
lem VRD og vejadministrationen. Aktivitet er ikke udført i 2023, og videreføres til 2024 

• Finde indikatorer, som kan bruges til at måle den administrative ajourføringsaktivitet gen-
nem brug af Power BI værktøjet. Aktivitet er ikke udført i 2023, og videreføres til 2024 

• Undersøge om der kan være yderligere behov for udarbejdelse af automatiske lister til kvali-
tetskontrol for alle kommuner 

• Deltage i VURDST Beliggenhedsgruppen for at bidrage til udvikling af Geokoderen og dens 
anvendelse 

• Deltage i arbejdet med ny datamodel og Specifikation version 7.0  
 
Forummet vil desuden følge op på bestyrelsens beslutning om: 

• Kommunikation om administrativ ajourføring målrettet de kommunale chefer 
• Undersøge muligheder for integration mellem BOM og GeoDK  
• Etablere et undervisningsforløb om Geokoderen og GeoDK  
• Tilbud om procesbistand til kommunerne  
• Synliggøre GeoDanmark i Beliggenhedsgruppen 
• Afklare behov og gevinster ved arbejdet med deltadata 

 

Ressourceforbrug 
Forummet afsætter 50.000 kr. til arbejdet med mere administrativ ajourføring i budget 2024. 
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